
Æ ldrerådet Frederikssund
Vinkelvej 6 

3630 Jægerspris 
E-mail: aeldreraadet0mail.tele.dk

31. marts 2008 ÆRF-R-08-03-17

Referat fra ordinært møde i Ældrerådet 
mandag d. 17-03-2008 kl. 9.00 

Frederikssund Rådhus lokale A105-F2

Deltagere: Bent Saysette, Inge Nordstrøm, Hanne Thureson Graae, Rigmor Nielsen, Jørgen
Christensen, John Jensen, Lise Lotte Due, Erik Nielsen. Ældrechef Bjarne Jensen deltog 
under punkt 1.

Fraværende: Christian Heiberg

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
Konflikt
Dansk sygeplejeråd har varslet konflikt i hele landet pr. 1. april. Forligsinstitutionen kan 
udsætte strejken 2 gange 14 dage + 5 dage.
Der er indgået aftale om et nødberedskab, der varetager livsvigtige og varigt truende 
situationer; det vil sige terminale borgere, livsnødvendig medicin og komplekse opgaver. 
Medicindosering og trykbind (comprilanbind) vil ikke være omfattet.
De ca. 300 borgere i hjemmesygeplejen er gennemgået med henblik på visitation til 
nødberedskabet. Det vil være ledere, der visiterer.
FOA har varslet konflikt fra 14. april for hjælpere og assistenter på omsorgscentrene 
Solgården, Tolleruphøj og Nordhøj. Ledelsen visiterer til nødberedskab efterforhandling.
Når konflikten starter, sendes brev til de berørte borgere, og der kommer information på 
hjemmesiden om, hvordan man kommer i kontakt med ledelsen.
Borgerne vil kunne opleve forskelsbehandling, fordi uorganiserede og medlemmer af andre 
faggrupper kan varetage deres egen opgaver.
Konflikten omfatter ikke private leverandører.

Tilsvn med plejeboliger
Generelt er både beboere og pårørende tilfredse. Der er områder, der skal rettes op på, 
bl.a. forhold omkring medicinhåndtering.

Hørinasmateriale om køkkener udsendes i maj.

En sag om bruger- pårørenderåd sendes til orientering.

Den årlige redegørelse om magtanvendelse kommer til høring i april.

Spørgsmål om forebyggende selvtrænina for pensionister i kommunens træningscentre 
undersøges.

De forebyggende sygeplejerskers visitkort bliver revideret, og Bjarne Jensen har fået oplyst, 
at problemerne med at komme igennem på telefonerne er løst.

Pkt. 2. Dagsorden og godkendelse af referat fra 18-02-2008.
Godkendt.
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Pkt. 3. Orientering fra formand.

Evaluering af mødet med Regionen.
Regionsråd Nord har drøftet diæter og kørselsgodtgørelse. Man forsøger at komme i kontakt 
med ministeren, for at få en afklaring.
Hvis køretiden til og fra sygehus er over 35 min., må man acceptere op til 150 minutters 
ventetid.

Orientering fra Regionsældreråd.
Der er afsat midler til mødefaciliteter, forplejning, kontorhold m.v. Københavns kommune 
har foreløbig afholdt udgifterne.

Pkt. 4. Orientering fra fagudvalg.
Social og Ældreudvalg
Spørgsmål til mødet med udvalget d. 08-04-08:
- Besøg hos kronisk syge.
- Sorgbesøg.
- Individuel befordring. Opfølgning - fritidskørsel. Kort til fritidskørsel kan kun købes

i København. Ældrerådet foreslår, at kortet kan købes i kommunernes Borgerservice.
- Brug af træningscenter.

Redegørelse og rapport for tilsyn i plejehjem/plejeboliger i Frederikssund kommune blev 
drøftet. Høringssvaret sendes inden den 28. marts.

Sundheds og forebyggelsesudvalg
Sundhedsområdet arbejder på etablering af sundhedsbus og et arrangement i september. 
Spørgsmålet om træningsmuligheder på omsorgscentrene rettes til udvalget.

Kultur og Fritidsudvalg
Ældrerådet er inviteret til arrangement om kommunens fremtidige Kultur og idrætspolitik. 
Erik Nielsen deltager.
Erik Nielsen sætter spørgsmålstegn ved, om udgiften til en ringe besøgt kulturbus er 
berettiget.

Teknik og Miljøudvalg
Inge Nordstrøm har deltaget i møde om ønsker til buskøreplaner.

Klager fra brugere over flisebelægning ved indgang til Mødestedet i Jægerspris.
Fliserne ødelægges af at blive brugt som vendeplads. Aktuelt er en borger faldet. Fliserne 
har været lagt om flere gange, og Kommunen har lovet at asfaltere, hvilket Ældrerådet nu 
rykker for.

Pkt. 5. Information og kontakt til bagland.
Temamøder i efteråret?
Temamødet foreslås afholdt i alle 4 lokalområder. Indholdet skal være oplysende og ikke 
nødvendigvis det samme i hvert område. Sundhedsbussen kunne være et emne, og en film 
kunne bruges som oplæg til drøftelse. Enighed om, at arrangementerne bør afholdes på et 
sagligt grundlag og til en beskeden udgift.

Ældrekontakten?
Der er kræfter i gang i Jægerspris i Samrådsregi for at lave noget lokalt.
Så længe der ikke er afsat budget til et blad, sker der ingen tiltag.

Bent Saysette laver forslag til revideret pjece om Ældrerådet.

Pkt. 6. Økonomi.
Kassebeholdninger er på 14.000 kr.
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Pkt. 7. Næste møde og mødested.

Mødedag 21-04-2008 kl. 9.00
(Mødelokale A105 F2 på Frederikssund rådhus er booket hele 2008 til Ældrerådets ordinære møder.) 
Afbud fra Inge Nordstrøm.

Pkt. 8. Pressemeddelelser.
Ikke drøftet.

Pkt. 9 Eventuelt
Hanne Thureson Graae flytter fra kommunen d. 01-04-2008 og træder dermed ud af 
Ældrerådet. Jørgen Christensen takkede for godt samarbejde og ønskede god vind.
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